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S. Azonnal is késő lenne 

Megyei és városi vezetők 
az egyetemeken 

Egyre több alkalmuk nyílik az egyetemista és főiskolai hallga-
tóknak arra, hogy a megye és város vezetőivel találkozhassanak, 
előadásaikat meghallgathassák, és kérdéseikre választ kaphassanak! 
Az elmúlt hetekben a Jogi Karon dr. Komócsin Mihály, a Csongrád 
megyei Tanács .elnöke volt a Fórum előadója, az orvosegyetem Apá-
Ihy Kollégiumának vendége pedig Papp Gyula, a szegedi Városi Ta-
nács első elnökhelyettese volt. 

Ú j r a F ó r u m 
Valamikor római polgárok 

gyülekeztek ezen a téren. Ma, a 
színhely a Jogi Kar III. számú 
tanterme és nem Róma egykori 
főtere, valamint a hallgatóság 
sem tógában, hanem többnyire 
farmernadrágban és tornacipő-
ben gyülekezik. Az ebben a tan-
évben először megendezett Fó-
rum mindjárt érdekesnek ígérke-
ző témával kezdett: ú j gazdasági 
rendszerünkkel kapcsolatos kér-
désekre kaphattak választ az 
összejövetelen megjelentek. A 
kédezz-felelek találkozó válasz-
adója, dr. Komócsin Mihály, a 
televízió által indított Fórum cí-
mű műsorra utalt annak szelle-
mét és gyakorlatát idézte. 

A téma pontos címét — „Üj 
gazdasági mechanizmusunk'' — 
már napokkal ezelőtt olvashattuk 
a hirdetőtáblákon. Valaki az 
egyik plakáton az „új" jelzőt 
megkérdőjelezte. Lényegében ez-
zM a megkérdőjelezéssel kezdte. 
Komócsin elvtárs is rövid beve-
zető előadását. Valóban, már 
nem az ú j gazdasági mechaniz-
mus célkitűzéséiről és terveiről, 
hanem az immár öt éve funk-
cionáló gazdasági gépezet ta-
pasztalatairól. stabilizálódásának 
eredményeiről és problémáiról 
aktuális szót ejteni. 

— A kialakult gazdasági hely-
zet elemzésekor megállapítható, 
hogy a bevezetett ú j intézkedé-
sek-nem mindegyike vált valóra 

M ü 11 
Városfejlesztés és az egyetem 

címmel tartott előadást Papp 
Gyula, az Apáthy Kollégium ta-
nulójában. A hallgatóság érdek-
lődését bizonyítja, hogy már az 
előadást megelőzően 12 kérdést 
juttattak el az előadóhoz. 

Az első kérdés a város múlt-
járól, várossá fejlődéséről érdek-
lődött. Csak a jelentősebb állo-
mások: IV. Béla városi rangot 
.ad Szegednek (a fejlődést ob-
jektív tényező, a sókereskedelem 
indítja meg). 1848 — Kossuth em-
lékezetes beszéde. 1879 — szegedi 
nagy árvíz, 1919 — fehérterror, 
1944. október 11. — felszabadu-
lás. Szeged egyre dinamikusab-
ban fejlődik. Különösen napja-

úgy, ahogyan azt az elméleti té-
telek megalkotói a gyakorlatban 
megvalósulva várták. Viszont a 
szocialista gazdálkodás alappillé-
rei, a szocialista tulajdon és terv-
gazdálkodás még jobban megszi-
lárdult, a piaci mechanizmus 
megfelelő mértékű bevezetése 
pedig éppenséggel pezsdítőleg 
hatott iparunkra és kereskedel-
münkre — mondta többek között 
Komócsin elvtárs. 

Ezek után a kérdések zivatara 
következett. A válaszok a kérdé-
ses probléma gyakorlati, lényegi 
részét 'kitűnően ragadták meg, 
így a felvetett téma még érdeke-
sebbé vált. A feltett kérdések 
többnyire a mechanizmus törté-
nelmi elhelyezkedéséről, a külke-
reskedelem alakulásáról, vala-
mint a fiatalokat érintő gazda-
sági tevékenységekről faggatták 
az előadót. Különösen nagy ér-
deklődést keltett az árrendszer 
problematikája, amely kétségte-
lenül a mechanizmus jelenleg 
legkritikusabb pontja. 

A más rendezvények miatt 
mérsékelt számú közönség kér-
désözönénelc az idő előrehaladott 
volta és egy technikai áramszü-
net vetett gátat végül is. Any-
nyit mindenképpen meg keil je-
gyeznünk, hogy egy rendkívül 
jól sikerült rendezvénynek lehet-
tünk résztvevői. Kíváncsian 
várjuk a Fórum következő elő-
adását. 
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inkban hiszen 1950-től kezdve tíz 
évig a városfejlesztés — kül- és 
belpolitikai okok miatt — meg-
lehetősen lassú volt. A város nö-
vekedését öt község, — Kiskun-
dorozsma, Szőreg, Gyálarét, Tá-
pé és Algyő —, fuzionálása is 
bizonyítja. Ez az egyesülés köz-
igazgatás, területgazdálkodás, 
zöldövezetek szempontjából igen 
lényeges. Szeged lakóinak lét-
száma '26 700 fővel gyarapodott. 

A mai városalakító tényezők-
ről. a demográfiai helyzetről, a 
gazdasági fejlettségtől és a kul-
turális életről beszélt a további-
akban Papp Gyula. Szeged 120 
ezer lakosából 40 ezer a fiatal 
és 12—14 ezer a nyugdíjas. A 

város, kulturális életét a több 
mint tízezer értelmiségi és fel-
sőfokú intézményekben tanuló 
diák határozza meg. Az egyete-
meken é s főiskolán 1000 a kö-
zép és általános iskolákban 2000 
oktató tanít. A város művészeti 
életéről szólva beszélt az orszá-
gosan is elismert írókról, képző-
művészekről, színészekről. Végül 
a közép-európai jelentőségű sza-
badtéri játékokról emlékezett 
meg. 

Szeged lakás, iskola, óvoda és 
kórház helyzetéről beszélve az 
előadó nyíltan feltárta a város 
gondjait. A kollégiumi ellátás or-
szágos viszonylatban ebben a vá-
rosban az egyik legrosszabb. E 
helyzet javítására különböző ter-
vei vannak a városnak Így pél-
dául tervezik egy 450 férőhelyes 
ú j orvoskollégium felépítését is, 
amely a korszerűtlen Hugonnay 
és Apáthy Kollégiumokat helyet-
tesítené. A város és az egyetem 
közös érdeke lenne ez, hiszen az 
ú j kollégium felépülésével az 
Apáthy kollégiumot kultúrpalo-
tává alakítanák át. 

Lakásproblémáik elsősorban a 
fiatal házaspároknak vannak. 
Évente körülbelül 1200 állami 
lakás épül de mintegy 6000-re 
lenne szükség. A lakások oda-
ítélésénél számtalan szempontot 
vesz figyelembe a város. 12 féle 
bizottság, végül koputeV dönti el,' 
kik lesznek a boldog lakástulaj-
donosok. Ez a módszer bizony 
nem biztosít előnyt egyetemista 
házaspároknak. Így merült fel 
egy 400 lakásos garzonház terve, 
amely átmeneti otthont adna a 
lakásgondokkal küzdő szegedi 
fiataloknak. így az egyetemista 
házaspároknak is. 

Tervek, célok, sok közös prob-
léma köti össze az egyetemet a 
várossal. Érdemes tehát odafi-
gyelni Szeged fejlődésére, hiszen 
ml, egyetemi hallgatók i s -a vá-
roshoz tartozunk. 

MILASSIN LÁSZLÓ— 
FRANKL KLÁRA 

Szegedi Napok 
Októberben a Tokaji Zilahy 

György Művészetbarátok köre 
Szegedi Napokat rendezett. A 
több héten át tartó rendezvény-
sorozat egyik eseménye a 
szegedi festőművészek kamara-
kiállítása volt, amelyen a tokaj ; 

közönség láthatta a Tanárképző 
Főiskola művésztanárainak — 
Dér Istvánnak, Cs. Pataj Mi-
hálynak, Vinkler Lászlónak — 
képeit is. 

A József Attila Tudomány-
egyetem Tanácsa, a Pedagógusok 
Szakszervezete Egyetemi Szak-
szervezeti Bizottságával egyetér-
tésben az egyetemen hosszú idon 
időn át megszakítás nélkül dolgo-
zók anyagi, erkölcsi elismerése 
fokozása érdekében törzsgárda 
szabályzatot dolgozott ki. Ennek 
értelmében a 30 év feletti egye-
temi munkaviszony után az egye-
tem emblémájával ékesített 
aranygyűrűt adományozza. 25—29 
ev után aranyfokozat és kétezer-
ötszáz forint jutalom, 20—24 év 
után bronz fokozat és ezerötszáz 
forint jutalom, 10—15 év után 
oklevél és hat nap jutalomsza-
badság illeti meg a dolgozókat. 

A törzsgárda jutalmak az egye-

Jutalmazások 
A József Attila Tudomány-

egyetem Szakszervezeti Bizott-
sága november 4-én, déli 12 óra-
kor a Társadalmi Szervek Szék-
házának tanácstermében a Nagy 
Októberi Szocialista Forradalom 
évfordulója alkalmából megem-
lékezést tartott. Ez alkalomból a 
Szakszervezeti Bizottság megju-
talmazta a kiemelkedő munkát 
végző aktivistákat: Kávási Sán-
dornét, Héder Józsefhé dr.-t, dr. 
Tóth Károlyt, dr. Nacsády Jó-
zsefet, dr. Jakócs Dánielt, dr. 
Takács Károlynét, Görög La-jos-
nét, Szarka Jánosnét, dr. Varga 
Ilonát, dr. Végh Józsefet, Ge-
schek Miklósnét, dr. Horváth Im-
rét, dr. Sípos Sándort, dr. Ki-
rály Dezsőt, Kiss Istvánt, dr. 
Székely Sándort, dr. Hevesi Já-
nosnét, dr. Patzkó Ágnest, dr. 
Lippai Lászlónét. dr. Agócs Pál-
nét, dr. Morvay Sándornét, Papp 
Lajosnét, Paszt Józsefnét, dr. Ta-
nács Antalt, Urbán Lásziónét, dr. 
Trogmayer Ottónét. Kormányos 
Andrást, Szigeti Rozáliát, Vozári 
Pálnét, Vdvardi Ferencnét, Pri-
setzky Imrét, Tombácz Lajosnét 
és Tornai Gyulánét. 

tem november 7-i ünnepségén 
kerültek kiosztásra. Aranygyűrűt 
kaptak: Csiszár Mihály, dr. Dzu-
bay Miklósné. Geschek Miklósné, 
Gémes lstvánné, dr. Grasszely 
Gyula, dr. Kalmár László. Ke-
menes Antal, dr. Mezősi József, 
dr. Szalay István, Szarka János-
né, Szentirmai Istvánná, fdr. 
Wagner Richárd. 

Arany fokozatot kaptak: Buda 
Sándorné, Csűri Miliályné. Fábi-
án Pálné, dr. Halász Előd. Ki-
szely Jcnö ui. Martonyi János, 
Molnár Fercncné, dr Szalay 
László, Zircher Ferenc és tdr. 
Horváth Andor. Ezüst fokozatot 
az egyetem 95, bronz fokozatot 
129, oklevelet 202 oktatója és dol-
gozója kapott. 

Emlékünnepségek 
A Nagy Októberi Szocialista 

Forradalom évfordulója tisztele-
tére a József Attila Tudomány-
egyetemen november 3-án 12 
óraikor a központi épület Aulá-
jában emlékünnepséget tartot-
tak. Ünnepi beszédet mondott 
dr. Jafcucs László tanszékvezető 
egyetemi tanár. 

* 

A Szegedi Tanárképző Főisko-
la ünnepségét november .'Irán, 
11 órakor a Szabadság Filmszín-
házban rendezték. Az emlekün-
nepség szónoka Timár András 
tanszékvezető docens volt. * 

-A Szegedt- Orvaistudocaányi 
Egyetem november 4-én 12 óra-
kor a Szemiklinilka nagytermében 
rendezte meg a megemlékezést, 
melyen ünnepi beszédet mondott 
dr. Tényi Mária docens, az Ál-
talános Orvostudományi Kar 
dékánhelyettese. 

Kapcsolatépítés 
Dr. Maróli Imre docens, a 

TTK dékánhelyettese és dr. 
Bodrogközi György adjunktus, a 
Novi Sad-i egyetemmel kötött 
szerződés alapján egy hétre Novi 
Sadra utaztak, ahol közös kuta-
tási témával kapcsolatos meg-
beszéléseket folytattak és a hall-
gatók terepgyakorlatának közös 
lehetőségeit tisztázták. 
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BÚCSÚ ÉS KÖSZÖNTÉS 
Három évvel ezelőtt ugyanezzel a címmel mél-

tattuk a szerkesztőváltozást egyetemi lapunknál, 
de akkor a köszöntés szólt FENÁKEL JUDIT-
NAK, a munkába lépő felelős szerkesztőnek, 
most pedig az elköszönő Búcsú illeti őt. S va-
lóban megilleti, mert akik ismerik a szerkesz-
tőség helyzetét vagy belegondolnál; munkájába, 
jól tudják: nem volt könnyű dolga. Ügy adni 
hírt, elemzési, tükörképel az újságban a három 
felsőoktatási intézményről s ezen belül az okta-
tók, dolgozók, hallgatók életéről., gondjairól és 
eredményeiről, hogy mindez tartalmazza a spe-
ciálisat és az általánosan jellemzőt is, rendkívül 
nehéz. De éppen így, összetettségénél fogva ér-
telmes feladat ez. s Fenákel Judit következete-
sen azon munkálkodott, hogy ezt a komplex 
igényt kielégítse: hogy az egyetemi újság minél 
jobban elősegítse a három felsőoktatási intéz-
ményben folyó oktató-nevelő-tudományos mun-
ka hatékonyságát és propagálását, s hogy a lap 
az egyetemi demokratizmus kiszélesítésének, így 
a jogos és megalapozott problémafelvetésnek és 
megvitatásnak minél alkalmasabb fóruma le-
gyen. Emellett figyelmet s időt fordított arra is, 

hogy szűkebb szakmájában, az újságírói műhely-
munkában is törődjék a gondjaira bízott régeb-
bi vagy újonnan jelentkező újságírótehetségek-
kel. Kívánjuk, hogy ú j munkahelyén is sok si-
kert érjen el, s reméljük, hogy további írói és 
publicisztikai munkásságában gyümölcsözően 
tudja majd hasznosítani azokat az élményeket s 
tapasztalatokat is, melyeket nálunk szerzett. 

Utóda, az ú j felelős szerkesztő, SZABÓ MAG-
DOLNA jórészt az* ő iskolájában tanulta rac? a 
szakmát-hivatást. De eme folytonosság hangsú-
lyozása mellett itt egy újszerű mozzanat is ko-
moly figyelmet érdemel: a Szegedi Egyetem-
nek Szabó Magdolna az első olyan vezetője, aki 
már belülről, az egyetemről indulva tette meg 
az ide vezető lépéseket; aki előbb a hallgatónk, 
majd újságírónk, s még tovább lapunk felelős 
szerkesztője lett. Túl szakmai hozzáértésén s 
emberi rátermettségén, már csak ezért is sokat 
várunk tőle. 

MSZMP JÓZSEF ATTILA TUDOMÁNYEGYE • 
TEMI VÉGREHAJTÓ BIZOTTSÁGA 
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